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Nowa linia Karczew-Falenica

Kryminalni  
zatrzymali handlarza
\\\ OTWOCK 

Przestępca chciał przechytrzyć stróżów prawa i ukrył sporą 
ilość narkotyków, ale wrażliwy nos policyjnego psa tropiącego 
nie miał problemu, aby odnaleźć ponad 2 kg środków 
odurzających.    
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Mieszkańcy powiatu 
otwockiego od dawna 
narzekają na problemy  
z dojazdem do Warszawy. 
Władze powiatu wspólnie 
z trzema samorządami 
planują uruchomić nową 
linię autobusową na trasie 
Karczew-Otwock-Józefów- 
-Warszawa.   

P o tym, jak prywatny przewoź-
nik MiniBus przestał kursować 

do Warszawy, mieszkańcy powiatu 
otwockiego musieli przesiąść się do 
pociągu. W Otwocku, Wiązownie czy 
Karczewie kursują autobusy „L”, ale 
pasażerowie narzekają, że autobusy 
za rzadko kursują lub ich rozkład jazdy 
nie jest dostosowany do rozkładu PKP. 
Może to być jednak nierealne z uwagi 
na to, że na kolei często dochodzi do 
opóźnień pociągów lub różnych awarii 
(na wysokości PKP Wawer i Dworca 
Zachodniego trwa modernizacja linii  
kolejowej). 

Mieszkańcy od dawna narzekają 
nie tylko na utrudniony dojazd pocią-
giem do szkoły czy pracy w Warszawie, 
ale także na to, że wiele osób mieszka 
daleko od stacji kolejowej m.in. miesz-
kańcy dużego osiedla Ługi, Śródborowa 
czy otwockich Kresów. – W przypadku 
awarii na kolei, część pociągów SKM 
czy KM jest mocno opóźniona lub od-

wołana, przez co pasażerowie z Józefo-
wa czy Otwocka mają ogromny kłopot, 
aby dojechać do Warszawy lub wrócić 
do domu – tłumaczy Dariusz Kołodziej-
czyk, powiatowy radny, który zaanga-
żował się w rozwiązanie problemów 
komunikacyjnych mieszkańców. 

W miejscu zamieszkania funkcjonariusze zabezpieczyli sporą gotówkę  
w różnych walutach, a także ponad 2 kilogramy narkotyków

Alternatywą dla często opóźnionych pociągów jest stworzenie lokalnej linii 
autobusowej kursującej między kilkoma miastami
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dokończenie na str. 5

dokończenie na str. 3
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\\\ OTWOCK 

Ulica Powstańców Warszawy 
w centrum miasta całkowicie 
się zmieni. Będzie to możliwe, 
dzięki współpracy dwóch 
samorządów, które na dużą 
inwestycję wyłożyły łącznie 
około 11 mln zł. 

Z centrum miasta zniknął już mały 
budynek na rogu ul. Powstańców 

Warszawy i ul. Orlej, gdzie za czasów 
komuny mieściła się m.in. cukiernia, a 
później otworzono tam tzw. „Wiklinkę”, 
w której można było kupić różne dro-
biazgi, ozdoby, pamiątki. Potem dzia-
łała tam firma kurierska. Od jakiegoś 
czasu budynek stał pusty. Teraz kiedy 
otwocki ratusz i starostwo próbują 
odmienić centrum miasta, budynek 
stał się przeszkodą. Dlatego kilka dni 
temu – w ramach prac przygotowaw-
czych do przebudowy ul. Powstańców 
Warszawy – dawna „Wiklinka” została 
zburzona. 

Starostwo powiatowe przebuduje 
odcinek dróg powiatowych, którymi 
wjeżdża się od trasy „Nadwiślańskiej” 
do centrum Otwocka. Chodzi o frag-
ment ul. Wawerskiej (od ul. Szkolnej) 
oraz ul. Powstańców Warszawy (do ul. 
Orlej i ul. Armii Krajowej). Otwocki ra-
tusz i starostwo powiatowe podkreśla-
ją, że po modernizacji ten odcinek drogi 
zyska nowe oblicze i będzie reprezen-
tacyjną trasą prowadzącą do centrum. 

\\\   Trzy ronda, ścieżka  
rowerowa i stylowe lampy

Na odcinku Wawerska-Powstań-
ców Warszawy-Orla powstaną trzy 
ronda na skrzyżowaniach:
– ul. Wawerska i ul. Szkolna (przebu-
dowa nie obejmie skrzyżowania z ul. 
Staszica, gdzie jest już rondo), 
– ul. Powstańców Warszawy i ul. An-
driollego,
– ul. Powstańców Warszawy i Orla.

Jarosław Margielski, prezydent Ot-
wocka podkreśla: – Na niebezpiecznych 
skrzyżowaniach powstaną trzy ukwie-
cone ronda,  w miejscu wyeksploatowa-

nych chodników zostaną wybudowa-
ne nowe ciągi pieszo-rowerowe, które 
będą odseparowane od jezdni pasami 
zieleni z nowymi nasadzeniami drzew 
– wyjaśnia prezydent miasta. 

Po obu stronach ulicy przewidzia-
no również kablowanie istniejących li-
nii napowietrznych oraz ozdobne lam-
py oświetleniowe, będące kontynuacją 
obecnie istniejących w ul. Powstańców 
Warszawy. 

W ramach wykonania robót bu-
dowlanych wykonawca zrealizuje 
m.in.: budowę i przebudowę jezdni, 
chodników, a także wybuduje zatoki 
postojowe, odwodnienie i kanalizację. 

\\\   Współpraca dwóch 
samorządów

Starostwo powiatowe od dawna 
przymierzało się do modernizacji ul. 
Wawerskiej i ul. Powstańców Warsza-
wy, ale dopiero w grudniu udało się 
ogłosić przetarg. Zgłosiło się kilka firm, 
ale najtańsza oferta opiewała na kwotę 
ponad 17 mln zł i znacząco przekracza-
ła stawkę, którą powiat przeznaczył na 
tę inwestycję (ok. 10 mln zł). W związ-
ku z tym pojawiło się ryzyko, że staro-
stwo straci 6,8 mln zł dofinansowania, 
które samorząd otrzymał z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg. Dlatego sta-
rostwo poprosiło o wsparcie otwocki 
samorząd. 

Na nadzwyczajnej sesji, która od-
była się na początku grudnia, Rada 
Miasta Otwock zgodziła się wesprzeć 
powiatową inwestycję, która zostanie 
zrealizowana w sercu miasta. Radni 
jednomyślnie przyjęli uchwałę o prze-
kazaniu pomocy finansowej w kwocie 
6,5 mln zł na realizację przebudowy 
fragmentu ul. Wawerskiej i ul. Powstań-
ców Warszawy. – Dzięki temu to duże 
i ważne zadanie inwestycyjne zosta-
nie zrealizowane – podkreśla Jarosław 
Margielski, prezydent Otwocka. I do-
daje, że miasto wcześniej już wykonało 
projekt. 

Agnieszka Jaskulska

Ulica Powstańców 
Warszawy jak nowa

Dawna „Wiklinka” została zrównana 
z ziemią
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\\\ WIĄZOWNA 

To dobra wiadomość  
dla mieszkańców. Zakończyły 
się prace związane  
z modernizacją Stacji 
Uzdatniania Wody w Lipowie, 
co oznacza, że zwiększy się 
wydajność wydobywania 
wody.       

Modernizacja Stacji Uzdatniania 
Wody w Lipowie (SUW) rozpo-

częła się w grudniu 2021 r. i – jak pod-
kreśla urząd gminy – była konieczna ze 
względu na wzrastającą liczbę miesz-
kańców oraz powstających domów w 
miejscowościach zasilanych ze stacji 
Lipowo.

– W ramach inwestycji został zmo-
dernizowany budynek,  zmieniono 
konstrukcję dachu z płaskiego na wie-
lospadowy, docieplono dach, a także 
przebudowano instalacje technologicz-
ne, wodociągowe, kanalizacyjne oraz 
elektryczne, zlikwidowano kocioł olejo-
wy i istniejące grzejniki, zamontowano 
grzejniki elektryczne – wylicza urząd 
gminy. I dodaje, że zmieniono technolo-
gię uzdatniania wody, wymieniono całą 
instalację technologiczną, przebudowa-
no i wybudowano doziemne instalacje 
wodociągowe, a także istniejące obudo-
wy z kręgów betonowych zamieniono 
na obudowy z laminatu poliestrowo-
-szklanego z ogrzewaniem awaryj-
nym. – W ramach modernizacji stacji 
wykonano także oświetlenie terenu, 
zamontowano ogniwa fotowoltaiczne, 
zainstalowano monitoring, alarm i au-

tomatykę pomiarową pracy stacji. Sta-
cja jest teraz nowoczesna i bezpieczna 
– podkreśla urząd. I zaznacza, że stacja 
wodociągowa jest w pełni zautomaty-
zowana i nie wymaga stałego dozoru 
obsługi. Teraz zdalnie kontrolowane są 
parametry pracy.

Stacja w Lipowie już zaczęła pra-
cować. Zapytaliśmy samorząd o to, co 
modernizacja zmieni dla mieszkań-
ców. – Z każdym rokiem wzrasta liczba 
wniosków o przyłączenia nieruchomo-
ści do sieci wodociągowej. We wrześniu 
2020 r. z SUW Lipowo było zasilanych 
2530 miejsc, a obecnie jest ich 2996 
– wyjaśnia Tomasz Mielnicki, główny 
specjalista w wydziale inwestycji w 
Wiązownie. I zaznacza, że dzięki mo-
dernizacji stacji wzrosła jej wydajność 
pracy, a także poprawiła się  jakość wo-
dy dostarczanej do mieszkańców. 

Obecnie SUW w Lipowie pobiera 
wodę z 3 studni głębinowych, ale w 
przyszłości będzie można do niej pod-

łączyć czwarte ujęcie wody. – Czwarta 
studnia istnieje na boisku zespołu „KS 
Glinianka” i nie była dotychczas eks-
ploatowana. Aby uruchomić kolejną 
studnię głębinową, konieczne będzie 
wybudowanie rurociągu wody surowej 
wraz z zasilaniem, który połączy stud-
nię nr 4 z SUW w Lipowie – wyjaśnia 
Tomasz Mielnicki z wydziału inwestycji 
w urzędzie gminy. – Obecnie trwa opra-
cowywanie dokumentacji i uzyskanie 
stosownych pozwoleń. Inwestycja ta 
planowana jest na 2024 r., ale na razie 
nie wiadomo, ile będzie to kosztowało. 
Najpierw trzeba uzgodnić ostateczną 
trasę przebiegu rurociągu. Istotną spra-
wą dla mieszkańców jest fakt, że reali-
zacja tej inwestycji nie będzie wiązała 
się z utrudnieniami w poborze wody. 
Stacja po przeprowadzonej moderniza-
cji jest przygotowana technologicznie 
do podłączenia studni nr 4 – zapewnia 
Tomasz Mielnicki z urzędu gminy.

Agnieszka Jaskulska

Wybudują czwartą studnię

Zmodernizowana Stacja Uzdatniania Wody w Lipowie jest znacznie  
wydajniejsza, a także w pełni zautomatyzowana i nie wymaga stałego dozoru 
obsługi. Planowana jest już budowa czwartej studni głębinowej

\\\ POWIAT 

Część przesyłek kurierskich 
nie dotarła do mieszkańców 
powiatu otwockiego.      

O d czasów epidemii koronawirusa 
handel internetowy rozkręcił się 

na dobre. Kurierzy mają ręce pełne 
roboty, dwoją się i troją, aby paczki 
dotarły do odbiorców jak najszybciej, 
zwłaszcza pod koniec roku, kiedy wiele 
osób kupuje po promocyjnych cenach 
prezenty dla najbliższych. 

Jeden z kurierów pracujących na 
terenie powiatu otwockiego wśród do-
starczanych paczek wyszukiwał takie, 
które były wartościowe lub można było 
je potem łatwo sprzedać. Dlatego część 
przesyłek nigdy nie dotarła do miesz-

kańców gminy Wiązowna. Klienci firmy 
kurierskiej zaczęli to zgłaszać i doma-
gali się wyjaśnień. Wtedy jeden z pra-
cowników sortowni zauważył, że część 
przesyłek, które miał dostarczyć 43-let-
ni kurie, nie dociera do odbiorcy. – Poli-
cjanci z komisariatu w Józefowie zostali 
powiadomieni o serii kradzieży paczek, 
w których były m.in. odzież, obuwie i 

zabawki. Straty oszacowano na łączną 
kwotę ponad 26 tys. zł – zaznacza mł. 
asp. Paulina Harabin, rzecznik prasowy 
Komendy Powiatowej Policji w Otwo-
cku. Funkcjonariusze szybko wytropili 
nieuczciwego kuriera, którym okazał 
się mieszkaniec Józefowa. – Mężczyzna 
został zatrzymany w miejscu zamiesz-
kania i trafił do policyjnej celi – dodaje 
rzecznik prasowy KPP Otwock. 

Skradzionych rzeczy nie udało się 
odzyskać. 

Na podstawie zebranych dowodów 
śledczy przedstawili 43-latkowi zarzu-
ty. Mężczyzna  odpowie za kradzież, za 
co grozi mu do 5 lat więzienia. Czynno-
ści w sprawie nadzoruje Prokuratura 
Rejonowa w Otwocku.

Rafał Marzec

Kurier ukradł przesyłki

Zatrzymany nieuczciwy kurier 
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„Dzięki temu to duże 
i ważne zadanie 

inwestycyjne zostanie 
zrealizowane”
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K ryminalni od wielu miesięcy in-
tensywnie pracują nad przestęp-

stwami narkotykowymi i tropią han-
dlarzy środkami odurzającymi, które 
nierzadko kupują uczniowie ze szkół 
powiatu otwockiego. 

W czerwcu grupa policjantów z 
wydziału narkotykowego ze stołecznej 
komendy policji i olsztyńskiego Cen-
tralnego Biura Śledczego Policji wytro-
piła magazyn substancji odurzających 
na jednej z posesji w Celestynowie. 
Funkcjonariusze zabezpieczyli ponad 
13 kilogramów narkotyków różnego 
rodzaju i 104 tys. zł w gotówce, a także 
zatrzymano pięć osób w Otwocku, Jó-
zefowie i Celestynowie.

Niedawno trop doprowadził 
kryminalnych z otwockiej komendy 
policji do handlarza z Otwocka, któ-
ry w ostatnim czasie rozkręcił niezły 
biznes i sprzedawał różnego rodzaju 
substancje. – Mężczyzna wprowadzał 
do obrotu znaczne ilości amfetaminy, 
metamfetaminy, mefedronu i marihu-
any. Sprzedawał je nie tylko w powie-
cie otwockim, ale także w sąsiednich 
powiatach – podkreśla mł. asp. Paulina 
Harabin, rzecznik prasowy Komendy 
Powiatowej Policji w Otwocku.

\\\   Ukrył narkotyki  
nie tylko w bieliźnie

Kilka dni temu kryminalni zorgani-
zowali zasadzkę na otwockiego dilera. 
Funkcjonariusze ustalili czas i miejsce, 
gdzie diler spotka się z klientem, który 
kupuje od niego używki. Mundurowi 
z ukrycia obserwowali okolicę, a kie-
dy doszło do transakcji, stróże prawa 
wkroczyli do akcji. Policjanci zatrzymali 
na gorącym uczynku dwóch mężczyzn 
w wieku 50 i 33 lata. Obydwaj byli 
mocno zdenerwowani. Podczas prze-
szukania zatrzymanych, funkcjonariu-

sze znaleźli przy dilerze kilkadziesiąt 
porcji narkotyków, które mężczyzna 
ukrył w… bieliźnie. – Mundurowi za-
bezpieczyli także około 3 tys. zł, które 
mężczyzna miał w kieszeni spodni – 
mówi policjantka. 

Mundurowi przeszukali także 
miejsce zamieszkania 50-letniego 
dilera. W budynku w kilku skrytkach 
znaleziono sporą gotówkę w różnych 
walutach. – Zabezpieczono ponad 28 
tys. zł, 420 euro, 50 funtów i ponad 
110 dolarów – wylicza mł. asp. Pauli-
na Harabin. I dodaje, że 50-letni diler 
zaczął przekonywać mundurowych, że 
już wszystko znaleźli i dalej nie muszą 
szukać, bo nic więcej nie znajdą. Do-
świadczeni funkcjonariusze podejrze-
wali, że diler jednak coś ukrywa. – Na 
miejsce wezwano funkcjonariuszy z 
oddziału prewencji z Warszawy, a także 
przewodnika z psem do wyszukiwa-
nia zapachu narkotyków z Wydziału 
Wywiadowczo-Patrolowego Komendy 
Stołecznej Policji – zaznacza rzecznik 

prasowy KPP Otwock. Psi nos okazał 
się niezawodny. Doprowadził stróżów 
prawa na teren poza posesją do po-
bliskiego lasu. W pewnym momencie 
pies zaczął kopać. To był sygnał, że w 
tym miejscu mogą znajdować się nar-
kotyki. I tak też było. Funkcjonariusze 
wykopali z ziemi ponad 2 kilogramy, 
opakowanych substancji odurzających, 
które ukrył 50-letni diler. 

\\\   Policja szuka  
wspólników dilera

Prokurator z Prokuratury Rejono-
wej w Otwocku przedstawił dilerowi z 
Otwocka zarzuty. Mężczyzna odpowie 
za handel środkami odurzającymi i psy-
chotropowymi. Śledczy wnioskowali 
do sądu o zastosowanie wobec dilera 
tymczasowego aresztu. Sąd przychylił 
się do wniosku i 50-latek trafił za kratki 
na 3 miesiące. Śledztwo jest rozwojowe 
i niewykluczone są kolejne zatrzyma-
nia. 

Rafał Marzec

Kryminalni zatrzymali 
handlarza

FO
T. 

KP
P 

OT
W

OC
K

\\\ POWIAT 

To ogromna strata nie 
tylko dla polskiego sektora 
kosmicznego. W poniedziałek, 
12 grudnia zmarł gen. 
Mirosław Hermaszewski, 
pierwszy polski kosmonauta. 
Generał przez wiele lat 
był związany z powiatem 
otwockim.      

W poniedziałek, 12 grudnia po 
krótkiej chorobie w wieku 81 

lat odszedł generał Mirosław Herma-
szewski, pierwszy i jedyny, jak do tej 
pory, polski kosmonauta. – W 1978 ro-
ku wziął udział w misji Sojuz 30-Salut 
6, podczas której spędził w przestrze-
ni kosmicznej 190 godzin 3 minuty 4 
sekundy – podkreśla Polska Agencja 
Kosmiczna. – To ogromna strata dla 
polskiego sektora kosmicznego, który 
traci swojego nestora, człowieka odda-
nego edukacji i popularyzacji wiedzy o 
astronautyce - jej podstawach, proble-
mach, nadziejach i szansach – zazna-
cza agencja kosmiczna. I wyjaśnia, że 
generał Mirosław Hermaszewski od 
początku istnienia Polskiej Agencji 
Kosmicznej wspierał ją swoją wiedzą 
i doświadczeniem, wielokrotnie brał 
udział w wydarzeniach organizowa-
nych przez POLSA i jej partnerów. – 
Podczas swojego życia odwiedził ty-
siące miejsc - miast, miasteczek i wsi, 
opowiadając o swoich kosmicznych 
przeżyciach. Zawsze podkreślał, że 
dla chcącego nic trudnego i każdy ma 
potencjał, aby spełniać swoje marze-
nia – dodaje. Tak też było w powiecie 
otwockim, z którym generał Herma-
szewski był związany przez większość 
życia. Przez wiele lat mieszkał w gmi-
nie Wiązowna i uczestniczył w różnych 

lokalnych wydarzeniach, eventach czy 
piknikach naukowo-literackich. Her-
maszewski bywał na sesjach rady 
m.in. w grudniu 2019 r., kiedy uczest-
niczył w uroczystej sesji Rady Gminy  
Wiązowna. 

Mirosław Hermaszewski ur. 15 
września 1941 r. w Lipnikach, zm. 
12 grudnia 2022 r. w Warszawie. Był 
polskim lotnikiem, kosmonautą, ge-
nerałem brygady Wojska Polskiego. 
Hermaszewski był m.in. prezesem Pol-
skiego Towarzystwa Astronautyczne-
go, przewodniczącym Krajowej Rady 
Lotnictwa, członkiem Komitetu Badań 
Kosmicznych i Satelitarnych Polskiej 
Akademii Nauk, a także założycielem 
i aktywnym członkiem Międzynaro-
dowego Stowarzyszenia Uczestników 
Lotów Kosmicznych. Natomiast w la-
tach 2002-2005 był radnym sejmiku 
województwa mazowieckiego.

Agnieszka Jaskulska

Zmarł kosmonauta 
Hermaszewski

Mirosław Hermaszewski

Mężczyzna wprowadzał do obrotu znaczne ilości amfetaminy, metamfetaminy, 
mefedronu i marihuany
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\\\ POWIAT 

Jeszcze nie wszyscy otrzymali 
to jednorazowe świadczenie, 
ale już do tysięcy gospodarstw 
w powiecie otwockim 
trafiło ponad 34 mln zł 
dodatku węglowego. Które 
gminy dostały najwięcej? 
Sprawdziliśmy.   

N ie każda osoba wnioskująca o 
dodatek węglowy otrzyma dofi-

nansowanie w kwocie 3 tys. zł. Trzeba 
spełnić kilka warunków, aby wniosek 
nie został odrzucony. Dodatek wę-
glowy jest uzależniony od deklaracji 
złożonej do Centralnej Ewidencji Emi-
syjności Budynków. Na początku ter-
min zgłaszania źródła ogrzewania do 
CEEB obowiązywał do 30 czerwca, ale 
został on wydłużony do 11 sierpnia, dla 
tych, którzy chcieli dokonać korekty. 
Po tym terminie zmiany w deklaracji 
nie są brane pod uwagę. Dlatego jeśli 
gospodarstwo domowe, które ogrzewa 
dom węglem lub paliwem węglopo-
chodnym, ale nie wpisało tego źródła 
ogrzewania do deklaracji, to nie otrzy-
ma dodatku węglowego. Większość de-
cyzji odmownych dotyczyła właśnie 
takich przypadków. Podobnie jest w 
powiecie otwockim, gdzie kilka tysięcy 
wniosków zostało odrzuconych.  

Sprawdziliśmy jak wygląda wy-
płacanie świadczenia w powiecie 
otwockim. Zapytaliśmy wszystkie sa-
morządy o to, ile wniosków zostało zło-
żonych i ile z nich zatwierdzono oraz o 
to, ile dotychczas wypłacono pieniędzy 
mieszkańcom. Odpowiedzi udzieliły 
wszystkie urzędy.

Do ośmiu samorządów powiatu 
otwockiego wpłynęło łącznie 16 515 
wniosków o dodatek węglowy z czego 
11 293 otrzymało pozytywną decyzję 
o wypłaceniu świadczenia, a ponad 
5,2 tys. wniosków odrzucono. Dotych-
czas wszystkie samorządy wypłaciły 
większość dodatków. Do mieszkańców 
powiatu otwockiego trafiło ponad 34 
mln zł. 

\\\   Otwock i Celestynów
Najwięcej wniosków złożyli miesz-

kańcy Otwocka i gminy Celestynów. – O 
wypłatę dodatku węglowego ubiegało 
się 3 821 gospodarstw. Wnioski są suk-
cesywnie rozpatrywane i wypłacane 
przez Ośrodek Pomocy Społecznej, ale 
ostateczny termin wypłaty świadczeń 
upływa z końcem grudnia br. – za-
pewnia Biuro Prasowe Urzędu Miasta 
Otwock. Janusz Stroiński, dyrektor ot-
wockiego OPS dodaje: – Do 12 grudnia 
zrealizowaliśmy wypłatę dodatków 
węglowych dla 2 557 gospodarstw 
domowych. Nasz ośrodek wypłacił 
łącznie 7 mln 671 tys. zł – podkreśla 
dyrektor OPS.

Agnieszka Bieńko - Wasążnik, kie-
rownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Celestynowie dodaje, że 
większość mieszkańców była zaintere-

sowana świadczeniem. – Złożono 2 759 
wniosków z czego pozytywnie rozpa-
trzono 1 796. Do 13 grudnia wypłaco-
no kwotę 5 mln 388 tys. zł – wyjaśnia 
kierownik GOPS. 

\\\   Karczew
Kilkaset wniosków mniej niż w 

Otwocku złożyli mieszkańcy gminy 
Karczew. – Do końca listopada do OPS 
wpłynęło 2 598 wniosków o wypłatę 
świadczenia, z czego 1 759 rozpatrzono 
pozytywnie, a 537 wniosków pozosta-
wiono bez rozpatrzenia lub wydano 
decyzję odmowną – podkreśla Renata 
Góral, kierownik Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Karcze-
wie. I dodaje, że 302 wnioski zostały 
przekazane do ponownego rozpatrze-
nia w związku z nowelizacją ustawy 
o dodatku węglowym. – Zmiana prze-
pisów daje możliwość złożenia kilku 
wniosków na jeden adres zamieszka-
nia dla osób prowadzących odrębne 
gospodarstwa domowe – wyjaśnia 
kierownik miejsko-gminnego ośrod-
ka. I dodaje: – Wobec wniosków do 
ponownego rozpatrzenia do 2 grudnia 
br., przeprowadzono 148 wywiadów 
środowiskowych w zakresie weryfika-
cji uprawnienia do dodatku węglowego 
– wyjaśnia Renata Góral. Do 30 listo-
pada miejsko-gminny OPS wypłacił 1 
722 dodatki węglowe na łączną kwotę 
5 mln 166 tys. zł.

\\\   Wiązowna
To trzecia gmina, gdzie mieszkań-

cy masowo składali wnioski o wypłatę 
świadczenia. – Wpłynęło 2 240 wnio-
sków o dodatek węglowy, ale dotych-
czas świadczenie wypłacono 1 336 
gospodarstwom domowym na łączną 
kwotę 4 mln 8 tys. zł – informuje El-
żbieta Florczak, kierownik Zespołu ds. 
Świadczeń i Biura Obsługi Mieszkańca 
w Centrum Usług Społecznych Gminy 
Wiązowna. 

\\\   Kołbiel  
i Sobienie-Jeziory

Czwartą gminą, gdzie złożono spo-
ro wniosków o wypłatę świadczenia 
była Kołbiel. – Trafiło do nas 1 948 
wniosków o dodatek węglowy, z czego 
1 333 rozpatrzono pozytywnie na łącz-
ną kwotę 3 mln 399 tys. zł – informuje 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w 
Kołbieli. I dodaje, że pieniądze zostały 
już wpłacone mieszkańcom. 

Jedną z ostatnich gmin, gdzie wie-
lu mieszkańców starało się o dodatek 
węglowy była gmina Sobienie-Jeziory. 
– Wnioski o świadczenie złożyło 1233 
gospodarstw domowych na łączną 
kwotę 3 mln 700 tys. zł – mówi  Syl-
wester Winek, zastępca wójta gminy 
Sobienie-Jeziory. I podkreśla, że po 
zmianie przepisów wnioski są obecnie 
sukcesywnie weryfikowane. 

\\\   Osieck i Józefów
Najmniej wniosków trafiło od 

mieszkańców gminy Osieck i miasta 
Józefów. – Wniosek o wypłatę dodat-
ku węglowego złożyło łącznie 1 132 
osoby. Świadczenia są systematycznie 
wypłacane zaraz po otrzymaniu pie-
niędzy od wojewody. Do 9 grudnia br. 
świadczenie otrzymało 798 wniosko-
dawców. Wypłacono łącznie 2 mln 394 
tys. zł – podkreśla Karolina Szaniawska, 
inspektor ds. obronnych, kryzysowych 
i ochrony środowiska z Urzędu Gminy 
Osieck. 

Do MOPS w Józefowie wpłynęło 
jeszcze mniej wniosków niż w Osie-
cku. – O dodatek węglowy wniosko-
wało 817 gospodarstw. Przyznano go 
631 osobom, z czego wypłacono już 
518 dodatków na łączną kwotę ponad 
1 mln 700 tys. zł. Obecnie czekamy na 
kolejną transzę pieniędzy i będziemy 
sukcesywnie je wypłacać – wyjaśnia 
Krystyna Olesińska, rzecznik prasowy 
Urzędu Miasta Józefów. I dodaje, że 
Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 
musiał zweryfikować 250 wniosków i 
przeprowadzić wywiady środowisko-
we. – Przyjmowaniem i rozpatrywa-
niem wniosków o  dodatek węglowy 
zajmuje się Referat Rozwoju i Promo-
cji Gospodarczej – podkreśla Krystyna 
Olesińska z józefowskiego ratusza.  

Tekst i zdjęcie 
Agnieszka Jaskulska

\\\ OTWOCK 

Uruchomienie dystrybucji 
opału w Otwocku wywołało 
wiele emocji. Pierwsze 
dostawy rozeszły się jednak 
jak ciepłe bułeczki. Najwięcej 
opału kupili mieszkańcy gminy 
Wiązowna.   

Samorządowy punkt sprzedaży 
opału został otwarty na początku 

października w Punkcie Selektywnej 
Zbiórki Odpadów Komunalnych przy 
ul. Kraszewskiego w Otwocku. Wtedy 
55 ton węgla klasy orzech i 73 tony 
ekogroszku, które samorząd sprzeda-
wał po preferencyjnej cenie, rozeszły 
się jak świeże bułeczki. Niedługo po-
tem miasto podpisało porozumienia z 
sąsiednimi gminami: Osieck, Sobienie- 
-Jeziory, Celestynów, Kołbiel, Wiązow-
na, Józefów i Sulejówek. Jedynie gmina 
Karczew nie podpisała porozumienia 
z Otwockiem, bo ma swoje „węglowe 
zaplecze” na terenie Komunalnego 
Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej 
przy ul. Ciepłowniczej 1. – KPEC ma 
infrastrukturę, sprzęt, doświadczenie 
i pracowników, aby zajmować się dys-
trybucją opału, dlatego nasi mieszkań-
cy mogą kupić opał po preferencyjnej 
cenie w Karczewie – podkreśla Michał 
Rudzki, burmistrz gminy Karczew. I do-
daje, że mieszkańcy kupują węgiel po 
preferencyjnej cenie w KPEC-u.

\\\   Dystrybucja opału  
w lokalnych składach

Mieszkańcy gminy Sobienie Jezio-
ry, podobnie jak gminy Karczew mają 
„własne” przedsiębiorstwo zajmujące 
się dystrybucją opału. – Nie wiemy ilu 
mieszkańców, kupiło opał ze składu w 
Otwocku, ale obecnie na terenie gmi-
ny jest sprzedawany węgiel kamienny 
sortyment „groszek” i orzech powyżej 
0,25 mm – wyjaśnia Sylwester Winek, 
zastępca wójta gminy Sobienie Jeziory. 
– Mamy podpisaną umowę z lokalnym 
przedsiębiorcą oraz dwoma podwy-
konawcami, których składy znajdują 
się w Dziecinowie oraz w Sobieniach 
Kiełczewskich Drugich. Sukcesywnie 
będziemy realizować kolejne dostawy 
opału dla naszych mieszkańców. Jeśli 
wszystko pójdzie zgodnie z planem, to 
do 24 grudnia br. dostarczymy węgiel 
na 2022 rok. Ważne jest to, że miesz-
kańcy oceniają jakość węgla jako dobrą 
– wyjaśnia w rozmowie z nami zastęp-
ca wójta. I tłumaczy, że ceny na rynku 
już nie są tak drakońskie, jak wcześniej, 
dlatego wiele osób decyduje się na za-
kup opału od przedsiębiorców.

\\\   Węgiel można kupić  
w workach

Jak wygląda dystrybucja opału w 
pozostałych gminach powiatu otwo-

ckiego? – Dotychczas mieszkańcom Ot-
wocka sprzedano 345 ton węgla. Jeśli 
chodzi o sąsiednie gminy, to najwięcej 
opału zakupiła gmina Wiązowna. Opał 
jest dostępny cały czas, nie ma kolejek, 
można go kupić od razu na miejscu na 
terenie PSZOK – podkreśla Biuro Praso-
we Urzędu Miasta Otwock. I dodaje, że 
wprowadzono również sprzedaż węgla 
w workach po 25 kg. Biuro prasowe 
przypomina, że na jedno gospodarstwo 
domowe można kupić do 1,5 tony wę-
gla w ciągu danego roku. – Aktualna 
cena opału to 2 tys. zł za węgiel typu 
orzech i ekogroszek – wyjaśnia otwocki 
ratusz. Dodatkowo mieszkańcy mogą 
skorzystać z odpłatnego transportu 
opału. Dostarczenie węgla do gospo-
darstwa to koszt 49 zł. 

\\\   Opału nie wystarczyło  
dla wszystkich

Dotychczas niewielu mieszkańców 
Józefowa miało możliwość zakupu 
opału z otwockiego PSZOK-u. Miasto 
czekało na nową dostawę. – Od ponie-
działku, 12 grudnia w Otwocku będzie 
wydawany węgiel – wyjaśnia Krystyna 
Olesińska, rzecznik prasowy józefow-
skiego ratusza. I wyjaśnia, że mieszkań-
cy zainteresowani zakupem opału, naj-
pierw muszą złożyć w Urzędzie Miasta 
w Józefowie wniosek o preferencyjny 
zakup paliwa stałego. – Po otrzymaniu 
pozytywnej weryfikacji wniosku trzeba 
wpłacić należną kwotę w kasie urzędu 
lub na konto bankowe miasta: 53 8023 
0009 2001 0000 0127 0097. W tytule 
przelewu należy podać swoje imię i na-
zwisko oraz numer telefonu – tłumaczy 
Krystyna Olesińska. Po zaksięgowaniu 
wpłaty (zwykle trwa to ok. 2 dni ro-
bocze), można udać się do otwockiego 
PSZOK-u po opał, ale transport należy 
załatwić we własnym zakresie. 

Agnieszka Jaskulska

Węgiel jak ciepłe 
bułeczki

Biuro prasowe przypomina,  
że na jedno gospodarstwo domowe 
można kupić do 1,5 tony węgla  
w ciągu danego roku
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W jaki sposób Medyk Otwock  
przygotowuje słuchaczy  
do zawodu w branży medycznej  
i jakie ma doświadczenie  
w kształceniu kadr medycznych?

Medyczna Szkoła Policealna w Otwo-
cku to ponad 60-letnia tradycja kształcenia 
pokoleń kadr dla placówek medycznych 
działających na terenie całego kraju. Nie-
gdyś zajęcia  odbywały się w historycznej 
siedzibie jednego z otwockich sanatoriów, 
obecnie słuchacze mogą pobierać naukę  
w budynku, który jest wyposażony w najno-
wocześniejszy sprzęt edukacyjny.

Dysponujemy nowoczesną bazą dydak-
tyczną i rekreacyjną oraz doskonale przy-
gotowaną kadrą pedagogiczną, która daje  
szansę na uzyskanie rzetelnej i praktycznej 
wiedzy oraz umiejętności czyniących  pożą-
danym pracownikiem na rynku pracy.

Szkoła profesjonalnie przygotowuje 
uczniów i słuchaczy do pracy w zawodach 

medycznych i społecznych dostosowa-
nych do zmieniających się potrzeb rynku  
pracy.

,,Chcemy stać się przodującą placów-
ką dydaktyczną kształcącą specjalistów  
w zawodach o dużej wrażliwości społecznej, 
korzystającą z nowoczesnych technologii  
i innowacyjnych materiałów edukacyjnych 
we wszystkich obszarach jej działalności”.

Jak wygląda nauka w szkole?
Medyk Otwock prowadzi zajęcia w sy-

stemie dziennym, stacjonarnym i zaocznym. 
Szkoła jest publiczna, więc za uczestnictwo 
na zajęciach nie uiszcza się opłat. Po ukoń-
czeniu Medyka słuchacze otrzymują świa-
dectwo ukończenia szkoły i przystępują do 
egzaminu z przygotowania zawodowego. 
Uzyskanie tytułu zawodowego pozwala 
podjąć pracę nie tylko w Polsce, ale również 
na terenie całej Unii Europejskiej. Słuchacz 
otrzymuje dyplom w języku polskim oraz 
suplement w języku polskim i angielskim.

Nauka w szkole obejmuje zarówno za-
jęcia teoretyczne, praktyczne, jak i praktykę 
zawodową. Zajęcia praktyczne oraz prakty-
ka zawodowa to ponad 50 proc. wszystkich 
zajęć oferowanych w programie naucza-
nia. Praktyki zawodowe odbywają się tylko  
i wyłącznie w renomowanych placówkach: 
medycznych, opiekuńczych, gabinetach 
kosmetycznych, klinikach stomatologicz-
nych, salonach odmowy biologicznej, war-
sztatach terapii zajęciowej, administracji 
samorządowej.

Posiadamy certyfikowane Edukacyjne 
Laboratorium ECDL dopuszczone do egza-
minowania na Europejski Certyfikat Umie-
jętności Komputerowych! 

Na jakie kierunki  
można składać aplikacje? 

W szkole szybko zdobędziecie wyma-
rzony zawód i podejmiecie taką pracę, jaką 
chcecie i gdzie chcecie. Medyk kształci na 21  

kierunkach z branży opieki zdrowotnej, po-
mocy społecznej, fryzjersko-kosmetycznej, 
ochrony i bezpieczeństwa oraz ekonomicz-
no-administracyjnej. Szczególnie zaprasza-
my do aplikowania m.in. na kierunki: Technik 
Administracji, Technik Elektroradiolog, Tech-
nik Archiwista, Technik Farmaceutyczny, 
Technik Masażysta, Technik sterylizacji, opis 
kierunków na stronie www.medyk-otwock.
pl   w zakładce kierunki  

ZAPRASZAMY DO SKŁADANIA 
DOKUMENTÓW!

Jakie dokumenty należy złożyć?
Wystarczy samo świadectwo ukończe-

nia szkoły średniej, nie trzeba mieć matury!  
O przyjęciu na pierwszy semestr mogą ubie-
gać się absolwenci szkół średnich – liceum, 
liceum zawodowego, technikum, branżo-
wych szkół II stopnia.

Trwa nabór 2022/2023
O przyjęciu kandydata decyduje ko-

lejność zgłoszeń i dostarczenie kompletu 
dokumentów. Wykaz obowiązkowych wnio-
sków i zaświadczeń znajdziecie na stronie 
www.medyk-otwock.pl  w zakładce rekru-
tacja.

Rekrutacja w Medyku Otwock prowa-
dzona jest również online.

Zapraszamy, skontaktuj się z nami:
Medyczna Szkoła Policealna w Otwocku
tel.: 22 779 50 89, tel.:  882 082 456
sekretariat@medyk-otwock.pl
ul. Michała Elwiro Andriollego 90, Otwock

Bezpłatnie, bez matury zdobędziesz  
atrakcyjny zawód w MEDYK OTWOCK
Jeśli zastanawiasz się nad zdobyciem zawodu w branży medycznej, niekoniecznie musisz „iść na medycynę”. Służba zdrowia to nie tylko 
lekarze i pielęgniarki. Zawodów związanych z branżą medyczną jest wiele, a większość z nich nie wymaga ukończenia studiów. Zdobycie 
wykształcenia kierunkowego jest na wyciągnięcie ręki, jednym z nich jest złożenie aplikacji do Medycznej Szkoły Policealnej w Otwocku. www.medyk-otwock.pl 

\\\   Trzy miasta  
zainteresowane nową linią

Na lokalnych forach w mediach 
społecznościowych mieszkańcy wiele 
razy podkreślali, że w powiecie otwo-
ckim brakuje linii autobusowej, która 
mogłaby dojeżdżać, chociaż do Fale-
nicy, gdzie do centrum stolicy kursuje 
więcej autobusów ZTM. Ten głos dotarł 
do starostwa powiatowego. 

Podczas jednej z ostatnich po-
wiatowych komisji gospodarki radny 
Dariusz Kołodziejczyk zgłosił wniosek 
o rozpoczęcie działań zmierzających 
do stworzenia nowej, powiatowej li-
nii autobusowej, która miałaby ruszyć 
w 2023 r. – Nowa linia ma kursować 
dawną trasą MiniBusa m.in. wzdłuż 
torów. Dzięki niej mieszkańcy Karcze-
wa, Otwocka czy Józefowa będą mogli 
dojeżdżać do PKP Falenica lub pętli au-
tobusowej przy ul. Bysławskiej, skąd 
linie autobusowe m.in.: 521, 146, 213 
kursują w kierunku centrum stolicy – 
wyjaśnia w rozmowie z „Przeglądem” 
Dariusz Kołodziejczyk, powiatowy rad-
ny. I podkreśla, że to jedno z rozwiązań. 
Niewykluczone, że nowa powiatowa 
linia autobusowa w przyszłości będzie 
kursowała do PKP Wawer, a nawet 
dalej. – Po wstępnych rozmowach z 
prezydentem Otwocka i burmistrzami 
Wawra, Józefowa i Karczewa okazuje 
się, że wszystkie samorządy są zainte-

resowane powstaniem takiej powiato-
wej linii, a także współfinansowaniem 
przedsięwzięcia. Inicjatywę popiera 
także burmistrz Wawra – zaznacza 
radny Kołodziejczyk. 

Powiatowa komisja gospodarki 
przyjęła jednogłośnie (11 głosów za) 
wniosek o wdrożenie działań zmierza-
jących do uruchomienia nowej linii i 
rozpoczęcia rozmów z lokalnymi samo-
rządami oraz z Zarządem Transportu 
Miejskiego. W ostatnich dniach sprawa 
nabrała tempa. – Zapytaliśmy prezy-
denta Otwocka oraz burmistrza Józefo-
wa, oraz burmistrza Karczewa o to, czy 
w ramach nowej linii, pokryją koszty 
związane z przejechanymi wozokilo-
metrami na terenie miasta. Wszystkie 
samorządy zgodziły się – podkreśla 
Paweł Zawada, wicestarosta powiatu 
otwockiego w piśmie do radnego Ko-
łodziejczyka. 

\\\   Kilka kursów  
w godzinach szczytu

Starostwo dokonało już wstępnej 
kalkulacji kosztów, a także skontakto-
wało się z ZTM (powiat otwocki musi 
podpisać porozumienie z Miastem st. 
Warszawy, aby autobusy nowej linii 
mogły dojeżdżać do Falenicy). 

W przeciwieństwie do Otwocka, 
które w ramach planowanej od nowego 
roku bezpłatnej komunikacji miejskiej 

zakupiło już trzy nowe autobusy, staro-
stwo powiatowe znalazło inne rozwią-
zanie. – Nowa linia Karczew-Falenica, 
której trasa ma ponad 12 kilometrów, 
będzie obsługiwana przez przewoźni-
ka, który ma własny tabor. Oznacza to, 
że powiat nie musi wydawać dodat-
kowych pieniędzy na zakup własnych 
autobusów – zaznacza radny Dariusz 
Kołodziejczyk, który oprócz wniosku 
na komisji złożył także interpelację, aby 
przyśpieszyć sprawę.

Na razie nie wiadomo jak będzie 
wyglądał rozkład jazdy linii Karczew-
-Falenica, ale będzie on dostosowany 
do porannego i popołudniowego szczy-
tu, kiedy mnóstwo osób dojeżdża do 
pracy czy szkoły lub wraca do powia-
tu otwockiego. Rozkład ma być także 
zgrany z rozkładami jazdy innych linii 
kursujących w powiecie otwockim 
m.in. „L”. 

– Wstępna kalkulacja kosztów 
uwzględnia 12 kursów, czyli 6 w oby-
dwie strony – wyjaśnia radny powia-
towy. I dodaje, że autobus, który ma 

kursować 12 razy z Karczewa do Ot-
wocka, a potem wzdłuż torów aż do 
PKP Falenica i pętli autobusowej przy 
ul. Bysławskiej, przejedzie ponad 36 
tys. kilometrów rocznie. Dlatego ob-
sługa linii autobusowej kosztowałaby 
rocznie ponad 127 tys. zł rocznie, ale 
6 kursów w obydwie strony może być 
niewystarczające, dlatego starostwo już 
teraz rozpatruje również opcję finanso-
wą dla 20 kursów, czyli 10 w obydwie 
strony. Na uruchomienie nowej linii au-
tobusowej władze powiatu otwockiego 
planują uzyskać dofinansowanie. 

\\\   Alternatywa  
dla nowej linii

Starostwo wraz z Józefowem, Ot-
wockiem i Karczewem biorą pod uwa-
gę również inne rozwiązania komuni-
kacyjne. Samorządy chcą przedłużenia 
trasy linii 521 do Otwocka i Karczewa. 
W tej sprawie władze starostwa złożyły 
petycję, która trafiła już do ZTM. – Dzię-
ki wydłużeniu linii 521 mieszkańcy 
mogliby jeździć autobusem w ramach 
jednego biletu – zaznacza wicestarosta 
Zawada. 

Agnieszka Jaskulska

Nowa linia Karczew-Falenica

Starostwo powiatowe razem z Józefowem, Otwockiem i Karczewem  
w przyszłym roku planują uruchomić nową lokalną linię autobusową, która 
będzie kursowała aż do Falenicy

Powstaniem linii  
jest zainteresowany także 

burmistrz Wawra
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\\\ KRAJ 

Przestępcy cyfrowi  
stosują coraz to nowsze 
sposoby na okradanie  
kont bankowych.  

Ś wiąteczna atmosfera i zakupowy 
szał mogą uśpić naszą czujność, 

co jest świetną okazją dla złodzieja. 
Ogromne żniwo zbiera plaga oszustw, 
których ofiarami padają nie tylko osoby 
starsze.

Pieniądze stracić można nie tylko 
robiąc zakupy przez internet, ale także 
sprzedając w sieci różne przedmioty. 
Okazuje się, że chcąc pozbyć się niepo-
trzebnych rzeczy, wartych kilkadziesiąt 
złotych, można stracić oszczędności ca-
łego życia, bo im więcej mamy na kon-
cie, tym lepiej dla złodziei.

\\\   Chciała sprzedać  
meble, otrzymała link  
od kupującej 

Przestępcy cyfrowi potrafią utrzy-
mywać kontakt ze sprzedającym przez 
dłuższy czas, co upewnia go, że ma do 
czynienia z bezpieczną transakcją. Tak 
było w przypadku naszej Czytelniczki, 
która wystawiła na jednym z portali 
meble. Osoba zainteresowana umówiła 
się nawet na ich odbiór za pośredni-
ctwem firmy kurierskiej. Aby dopeł-

nić formalności, wysłała sprzedającej 
link… rzekomo służący do opłacenia 
kuriera, za którego zamówienie ku-
pująca obiecała zwrócić sprzedającej 
środki. Na szczęście nasza Czytelniczka 
była czujna i nie kliknęła w link, naj-
pewniej jednak był on próbą oszustwa 
i wyczyszczenia konta. 

Warto też uważać, na wszelkie 
oferty z podejrzanie niską ceną – ta-
kowe pojawiły się w ostatnim czasie 
w mediach społecznościowych i doty-
czyły perfum.

Policjanci apelują o rozwagę przy 
płatnościach internetowych i ostrze-
gają oraz apelują, aby: 
• nie kopiować oraz wklejać numerów 
kont bankowych, 
• zawsze wpisujmy je ręcznie i nie za-
pominajmy o ich dokładnej weryfikacji,

• uważać na super okazje i bardzo duże 
promocje na sprzęt i inne artykuły, a 
wręcz rażąco niskie ceny,
• dokonywać zakupów za pobraniem, 
jeśli to możliwe, a płatności regulować 
po otrzymaniu zamówionego towaru,
• nie wysyłać kodu BLIK, tylko poprosić 
o numer konta, dane do przelewu lub 
wysyłkę za pobraniem, a w obecności 
kuriera sprawdzić paczkę
• podczas zakupów internetowych, 
kierujmy się zasadą ograniczonego 
zaufania,
• zachowywać korespondencję ze 
sprzedawcą.

\\\   Jak nie dać  
się oszukać?

Przy każdych zakupach spraw-
dźmy wiarygodność sprzedawcy, 
jego poprzednie aukcje oraz opinie 
kupujących na jego temat. Gdy otrzy-
mamy wiadomość od sprzedawcy, nie 
wchodźmy na stronę sklepu, bądź firmy 
za pomocą przysłanego linku! Zawsze 
róbmy to, wpisując samodzielnie jej 
adres w przeglądarkę internetową. 

Anna Żuber

AKTUALNOŚCI

Zakupy 
w świątecznym szale. 
Jak nie dać okraść 
swojego konta?

Warto też uważać  
na wszelkie oferty  

z podejrzanie niską ceną

Policjanci apelują  
o rozwagę  

przy płatnościach 
internetowych

\\\ KRAJ 

Choć już teraz klientów 
szokują ceny w sklepach,  
od stycznia ich wzrost może 
być jeszcze wyższy, a do tego 
znacząco wzrosną opłaty  
za prąd, gaz, ogrzewanie  
i paliwo.      

N arzekanie na wysokość cen pro-
duktów spożywczych stało się 

już powszechne. Klienci nie mogą się 
nadziwić, że za ten sam zestaw pro-
duktów z tygodnia na tydzień trzeba 
zapłacić (w zależności od wielkości na-
szych zakupów) od kilkunastu do kil-
kudziesięciu złotych więcej. A mało kto 
pamięta, że w tej chwili i tak ceny pod-
stawowych produktów spożywczych 
są teoretycznie obniżone. Obowiązuje 
bowiem na nie zerowy podatek VAT 
w ramach tzw. Tarczy Antyinflacyjnej. 
Rozwiązanie to miało obowiązywać 
tylko do końca 2022 roku, ale 2 grudnia 
minister finansów Magdalena Rzecz-
kowska podpisała rozporządzenie 
przedłużające utrzymanie „zerowej” 
stawki VAT na żywność.

– Tak jak obecnie, stawką tą obję-
te pozostaną podstawowe produkty 
spożywcze, takie jak owoce, warzywa, 
mięso, nabiał czy produkty ze zbóż – 

poinformowało ministerstwo. Niestety 
nie dotyczy to obowiązujących obecnie 
obniżek akcyzy na prąd, gaz, energię 
cieplną, paliwa czy nawozy i środki 
wykorzystywane w produkcji rolnej. 
Choć więc na razie na ceny podsta-
wowych produktów spożywczych nie 
będzie wpływał podatek VAT, to trze-
ba pamiętać o tym, że cena końcowa 
zależy również od kosztów produkcji 
czy transportu. A na to wpływają ceny 
prądu, gazu oraz paliw, a także fakt, że 
w nowym roku po raz kolejny podwyż-
szone zostaną (i to dwukrotnie) płace 
minimalne. A wzrost kosztów pracy 
również oddziałuje na ostateczną cenę 
produktu.    

A tymczasem od 1 stycznia 2023 
roku przywrócona zostanie stawka VAT 
na gaz wynosząca 23%, 5% na prąd, 
8% na paliwa i 5% na ciepło.

Mimo więc zamrożenia cen na 
prąd czy gaz, rachunki odbiorców i tak 
wzrosną, co odczujemy w naszych port-
felach niejako podwójnie. Po pierwsze 
zapłacimy wyższe rachunki za prąd, 
ogrzewanie czy paliwo, ale ze względu 
na wzrost opłat, prognozować należy 
dalszy wzrost cen za zakup produktów 
i usług, bo podwyżki opłat dotkną rów-
nież producentów i sprzedawców. 

Analitycy prognozują średni 
wzrost cen za żywność w 2023 roku 

na poziomie 13,4%. Inflacja, ma osiąg-
nąć swoje apogeum w lutym i wynosić 
19,8%. Oczywiście poziom inflacji nie 
odzwierciedla wzrostu cen konkret-
nych produktów, co wiedzą wszyscy 
robiący zakupy. Ceny niektórych pro-
duktów poszybowały w ciągu roku 
nawet o 50%.

„Rzeczpospolita” przedstawiła pod 
koniec listopada dane zebrane z badań 
UCE Research, WSB, GfK i Nielsen IQ, z 
których wynika, że największy wzrost 
cen w sklepach w ujęciu rok do roku 
dotknął tłuszcze – 48,8%. Na kolejnych 
miejscach znalazły się: artykuły sypkie 
– 37,3%, mięso 31,6%, nabiał – 30%, 
chemia gospodarcza – 24,2%, używ-
ki – 23,6%, owoce i warzywa – 22,5%, 
pieczywo – 21,7%, napoje – 14,8%.

Tegoroczne święta będą więc w 
wielu domach znacznie skromniejsze. 
A po Nowym Roku Polacy będą szukali 
kolejnych sposobów na zaoszczędze-
nie pieniędzy, bo oczywiście pensje, 
ani emerytury czy renty nie rosną w 
stopniu niwelującym skutki inflacji dla 
naszego portfela.

Agnieszka Maj

Od stycznia będzie 
jeszcze drożej

Nasze portfele będą się od stycznia 
opróżniać jeszcze szybciej

\\\ POWIAT 

Ruszyła świąteczna zbiórka 
darów dla seniorów, 
zwłaszcza tych samotnych, 
którzy potrzebują nie tylko 
żywności, ale także środków 
higienicznych, kosmetyków,  
a także pieluch i podkładów  
na łóżko. Zbiórka trwa  
do środy, 21 grudnia.    

S tarość to trudny etap w życiu, 
zwłaszcza dla osób, które nie mogą 

liczyć na pomoc rodziny i bliskich. Wie-
le osób starszych potrzebuje pomocy i 
opieki, ale nie stać ich na wiele rzeczy. 
Po cichu cierpią w samotności i nie 
skarżą się na swój los. Takim osobom 
pomogą strażacy. Kilka dni temu ru-
szyła zbiórka darów, którą organizuje 
Fundacja Ogólnopolskie Porozumienie 
Ochotniczych Straży Pożarnych z sie-
dzibą w Otwocku (w lutym fundacja 
zorganizowała ogromną zbiórkę darów 
dla uchodźców i osób walczących na 
Ukrainie). 

– Przed świętami organizowane są 
różne zbiórki m.in. dla dzieci, młodzie-
ży czy osób niepełnosprawnych, ale 
często zapomina się o seniorach, którzy 

również potrzebują pomocy, zaintere-
sowania i ciepłego słowa – podkreśla 
Dominik Komorowski, prezes fundacji 
OP OSP. I dodaje, że zebrane dary tra-
fią do seniorów, którymi opiekują się 
Ośrodki Pomocy Społecznej (kilkaset 
osób). – Im więcej osób zaangażuje się 
w zbiórkę, tym więcej seniorów otrzy-
ma potrzebne rzeczy. Najważniejszymi 
produktami są świeże owoce, herba-
ta, cukier, orzechy, a także kosmetyki 
i preparaty dla seniorów, zwłaszcza 
tych leżących. Takie osoby wymagają 
opieki przeciwodleżynowej, a także 
dużej ilości podkładów higienicznych 
i pieluch – tłumaczy prezes fundacji i 
zachęca wszystkich do pomagania star-
szym osobom, które często nie chcą lub 
nie potrafią prosić o pomoc.
Tego potrzebują seniorzy: 
– owoce: jabłka, mandarynki, pomarań-
cze, borówki, kiwi, 
– kawa, herbata, cukier, 
– oliwa, olej lniany, 
– kasza, makaron, ryż, mąka, 
– orzechy laskowe, włoskie, ziemne, 
migdały,
– słodycze: czekolada, cukierki, batony, 
ciastka, wafelki,
– woda niegazowana, sok z czarnej 
porzeczki, kompot wiśniowy, soki 

warzywne (o niskiej zawartości soli i 
cukru),
– kosmetyki do pielęgnacji dla senio-
rów i do pielęgnacji osób długo leżą-
cych lub z odleżynami m.in. maści, kre-
my i inne preparaty jak np. specjalny 
opatrunek antybakteryjny na odleżyny, 
spray na odleżyny z propolisem, maść 
na odleżyny, hydrożel na rany, Sudoc-
rem, Maść propolisowa lub tranowa,
– pieluchy dla seniorów w różnych roz-
miarach dla kobiet i mężczyzn,
– środki piorące m.in. proszek, żel do 
prania, płyn do tkanin (dla wrażliwej 
lub alergicznej skóry),
– podkłady higieniczne (jednorazowe), 
podkłady nieprzemakalne, 
– prześcieradło nieprzemakalne (z 
gumką).

Rzeczy najlepiej dostarczyć do 
siedziby fundacji od poniedziałku do 
piątku w godz. 8.00 –19.30 na adres:  
ul. Geislera 10 w Otwocku.

Osoby chcące pomóc mogą rów-
nież wpłacić darowiznę na numer ra-
chunku bankowego fundacji OP OSP: 
78 1600 1462 1808 0660 2000 0001. 
Z dopiskiem: „Pomoc seniorom”.

Więcej szczegółów pod adresem:  
biuro@oposp.org.pl 

Agnieszka Jaskulska

Zbierają dary
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 DAM PRACĘ 

Sprzątanie/ Prasowanie, wtorek i piątek, 
tel. 603 202 133  

USŁUGI  

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163 

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

Hydraulika, domy tel. 505 762 018 

Naprawa pralki, lodówki tel. 502 562 444 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Wywóz gałęzi, oczyszczanie działek 
519874891 

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

Cyklinowanie, Parkiety 502514388 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

Elektryk tel. 666 890 886 

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203 

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Kominiarz tel. 500 214 632 

HYDRAULIK TEL. 735 392 792

Wycinka drzew tel. 505 591 721

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana szyb  
i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

Pokrycia dachowe, tel. 730 358 998

Budowa domów, rozbudowy,  
tel. 730 358 998

Hydraulik naprawy, tel. 510 128 912

Budowa domów, stany surowe,  
tel. 694 401 711    

SPRZEDAM  

Sprzedam Spółkę Akcyjną o kapitale  
100 tys. zł - telefon 690-890-577 

Węgiel, ekogroszek, koks Skład Węgla 
Prażmów tel. 22-727-07-00

AUTO-MOTO KUPIĘ

Odkupimy twoje auto. Wysokie ceny.  
tel. 510 210 692

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

AUTO-KASACJA SKUP-AUT  
legalna FIRMA 515 514 100 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut na kasację 508206738 

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Bezpośrednio: Antoninów, Kuleszówka, 
Robercin, Wola Gołkowska, Runów 
735988544 

Kupię każdą ziemię rolną, łąki, nieużytki 
tel. 502 536 777 

Kupię las koło Prażmowa,  
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Piękne działki rekreacyjne leśne k. Prażmo-
wa, tel. 602 770 361, 791 394 794  

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144                          

ZDROWIE 

Protezy zębowe naprawa  
Tel. 502 031 221       

RÓŻNE

Wynajmę Salę Weselną na 300 osób  
+ 36 miejsc hotelowych lub zorganizuję 
przyjęcie Biały Dworek w Prażmowie  
tel. 722-202-966           

MATRYMONIALNE  
Spędzasz samotnie dni powszednie 
i święta? Zapraszamy. A.M.CARINA 
426870810  

FINANSE  
Kredyty tel. 513 654 277

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ POWIAT 

Nawet przestępcy posługują 
się biegle obcymi językami, 
dzięki czemu z łatwością 
okradają m.in. biznesmenów. 
40-latek podszywając się 
pod jednego z kontrahentów, 
oszukał kilku przedsiębiorców 
m.in. z USA.   

P rzestępcy są nie tylko kreatywni 
w oszukiwaniu i wyłudzaniu pie-

niędzy, ale także biegle posługują się 
obcymi językami. Jedną z nowych me-
tod oszustów jest okradanie przedsię-
biorców na tzw. fałszywy numer konta 
bankowego. 

\\\   Fałszywa dokumentacja  
i konto

Na trop takiego oszusta trafili 
policjanci z wydziału do walki z prze-
stępczością gospodarczą z Komendy 
Powiatowej Policji w Otwocku. – Nowa 
metoda polega na tym, że oszust pod-
szywa się pod przedstawicieli firmy, 
która współpracuje z różnymi spółka-
mi często z zagranicznymi. Celem ataku 
są spółki, które np. płacą większe kwo-
ty za zakup hurtowych ilości jakiegoś 
towaru – wyjaśnia mł. asp. Paulina 
Harabin, rzecznik prasowy Komendy 
Powiatowej Policji w Otwocku. I tłu-
maczy, że przestępcy tworzą fałszywą 
dokumentację finansową, która jest łu-
dząco podobna do oryginalnych pism 
(wysyłanych z firm), ale z tą różnicą, 
że oszust podaje „swój” nowy numer 
rachunku bankowego. 

Mail z informacją o rzekomej 
zmianie numeru rachunku bankowe-
go trafia do biura finansowego spółki, 
gdzie realizowane są płatności np. za 
zakupiony towar. – Jeśli pracownik 

spółki nie zachowa ostrożności i do-
kona zmiany numeru bankowego, to 
płatność trafi na rachunek oszusta, a 
nie kontrahenta, z którym faktycznie 
współpracują – wyjaśnia policjantka z 
KPP Otwock. I zaznacza, że w ten spo-
sób zostało oszukanych kilka amery-
kańskich spółek, które finalnie zgłosiły 
sprawę bankowi, a ten powiadomił o 
wszystkim stróżów prawa. 

\\\   Oszustwo i nakotyki
Trop urwał się w powiecie otwo-

ckim, a dokładniej w Karczewie, gdzie 
oszust wypłacił kilkadziesiąt tysięcy 
złotych, a potem ulotnił się. – Pokrzyw-
dzone spółki straciły łącznie około 80 
tys. zł – mówi mł. asp. Paulina Harabin. 
I dodaje, że dzięki żmudnemu śledz-
twu funkcjonariusze ustalili, kim jest 
mężczyzna, który może mieć związek z 
oszustwem. Okazało się, że to 40-letni 
obywatel Indii. Mężczyzna został za-
trzymany w mieszkaniu w Warszawie. 
Podczas przeszukania pomieszczeń 
stróże prawa odnaleźli także narko-
tyki – podkreśla policjantka. I dodaje, 
że 40-latek usłyszał zarzuty. Będzie 
odpowiadał za oszustwa i posiadanie 
narkotyków, za co grozi mu do 8 lat 

więzienia. Śledczy wnioskowali o to, 
aby sąd zastosował wobec Hindusa 
tymczasowy areszt. Sąd przychylił się 
do wniosku i 40-latek trafił za kratki 
na 3 miesiące. Sprawa jest rozwojowa 
i śledczy nie wykluczają kolejnych za-
trzymań, bowiem obcokrajowiec nie 
działał sam. – Trwają czynności zmie-
rzające do ustalenia jego wspólników 
i innych pokrzywdzonych – zaznacza 
mł. asp. Paulina Harabin. 

Śledczy przyznają, że niektórzy byli 
pracownicy, którzy wiedzą, jak wygląda 
wewnętrzna firmowa dokumentacja, 
wykorzystują tę wiedzę, aby wyciąg-
nąć pieniądze od byłego pracodawcy. 
Najważniejsze jednak jest zachowanie 
ostrożności. Policjanci ostrzegają, aby 
pracownicy biurowi czy przedsiębiorcy 
nie zmieniali numeru rachunku ban-
kowego tylko na podstawie zwykłego 
maila. – Najlepiej zmianę rachunku 
potwierdzić u kontrahenta np. telefo-
nicznie lub prosząc o oficjalne pismo 
od dyrekcji, na którym będzie widniała 
pieczątka i podpis szefa. W ten sposób 
szybko okaże się, czy mail pochodził 
od oszusta, czy nie – wyjaśnia mł. asp. 
Paulina Harabin. 

Rafał Marzec

Oszukał biznesmenów 
z Ameryki

Policja wytropiła oszusta, który wyłudził od amerykańskich spółek około  
80 tys. zł
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\\\ KRAJ 

Eksperci opracowują 
projekt zmian w organizacji 
ruchu na polskich drogach. 
Rekomendują między innymi 
ograniczenie liczby znaków 
drogowych, bo ich liczba jest 
już tak duża, że kierowcy 
przestają zwracać na nie 
uwagę.      

J ako jeden z istotnych problemów 
na polskich drogach często wskazy-

wana jest „znakoza”. W październiku 
ubiegłego roku Generalna Dyrekcja 
Dróg Krajowych i Autostrad (GDDKiA) 
powołała Forum organizacji ruchu 
i bezpieczeństwa ruchu drogowego. 
Zadaniem zgromadzonych tam ponad 
130 ekspertów ma być opracowanie 
rozwiązań, które poprawią organiza-
cję ruchu i bezpieczeństwo na polskich 
drogach. 

Niedawno pojawiły się informacje 
o pierwszych wnioskach z tych prac. 

– Celem tych działań jest między 
innymi zmniejszenie liczby znaków 
przy drogach przy zachowaniu, a na-
wet zwiększeniu, bezpieczeństwa 
ruchu drogowego. To pierwszy krok 
do zmian tzw. czerwonej księgi – czy-
tamy w komunikacie GDDKiA. Mia-
nem czerwonej księgi lub czerwonej 
książki określa się w środowisku in-
żynierów ruchu właśnie regulacje do-
tyczące zasady oznakowania polskich  
dróg.

Jedną z głównych zmian rekomen-
dowanych przez ekspertów ma być 
zmniejszenie liczby znaków ograni-
czenia prędkości. Znak ograniczenia 
prędkości (B-33) miałby się pojawiać 
tylko w miejscach, w których ułożenie 
drogi może w jakiś sposób zaskakiwać 
kierowców. Dodatkowo miałaby się 
pojawiać informacja uzasadniająca 
zastosowanie znaku w danym miej-
scu – np. informacja o ostrym zakręcie, 

robotach drogowych czy pogorszeniu 
nawierzchni. 

Zdaniem ekspertów taka zmiana 
wpłynęłaby pozytywnie na zachowa-
nia kierowców. Dziś bowiem znaków 
przy drodze jest tak dużo, że kierowcy 
przestali na nie zwracać uwagę i często 
jeżdżą „na pamięć”. Kolejna propozy-
cja dotyczy wprowadzenia ograni-
czeń prędkości tylko w sytuacji, gdy 
nawierzchnia drogi jest mokra. Takie 
rozwiązanie jest już stosowane z powo-
dzeniem od lat w Niemczech.

Kiedy nowe przepisy miałyby 
zacząć obowiązywać? Na razie wciąż 
trwają prace nad samą koncepcją 
zmian. Jak zapowiedziała Renata Rych-
ter, szefowa Departamentu Transportu 
Drogowego z Ministerstwa Infrastruk-
tury, prowadzone w resorcie prace nad 
nowelizacją ustawy o ruchu drogowym 
mają się odbywać  równocześnie z kon-
sultacjami społecznymi proponowa-
nych rozwiązań. Można się spodziewać, 
że zmniejszenie liczby znaków ucieszy 
kierowców, choć pewnie nie wszyst-
kich. Są i tacy użytkownicy dróg, którzy 
wskazują np. na potrzebę stosowania 
znaków informujących o zniesieniu 
ograniczenia prędkości. Zgodnie z 
obecnie obowiązującymi przepisami 
wprowadzone znakami ograniczenie 
znosi najbliższe skrzyżowanie, za któ-
rym znak nie zostanie powtórzony.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Koniec „znakozy”?


